

Faculty of Chinese Medicine 中医药学院

The Faculty of Chinese Medicine (FCM) was established in 2009 and currently offers two programmes: Bachelor of Traditional Chinese Medicine (Honours) and Foundation in Traditional Chinese Medicine. Our aim is to train a new generation of Traditional Chinese Medicine practitioners, to pass on the essence of Traditional Chinese Medicine, and to promote the knowledge and awareness of Traditional Chinese Medicine to the public.

Through our continuous efforts and practices, we have not only professional lecturers, excellent teaching facilities, but also worked closely with domestic and international Traditional Chinese Medicine institutions, which have attracted many students over the years. In addition, Southern Traditional Chinese Medicine Centre offers a diverse range of specialities and services to facilitate students' clinical practice.

The Faculty of Chinese Medicine is committed to providing students with better teaching and clinical resources to contribute our best to the education of Traditional Chinese Medicine in Malaysia.

中医药学院成立于2009年,目前提供的课程包括中医药 (荣誉)学士学位及中医预科课程。我院旨在培育新一代 的中医师,传承中医药精髓,推广中医药知识及提高国民 健康意识。

经过不懈的努力与办学实践,我院不仅具备专业师资及完善的教学设施,也与国内外中医药院校紧密合作,多年来吸引莘莘学子前来就读。此外,南方大学附属中医院提供多样化且专业的分科,为学生提供良好的实习基地。

中医药学院致力于为学生提供更好的教学和临床资源,为 马来西亚中医教育奉献一份绵力。

Programmes 课程

Bachelor of Traditional Chinese Medicine (Honours) 中医药(荣誉)学士学位 Foundation in Traditional Chinese Medicine 中医基础课程

Clinical Practice Units 临床实习单位

Southern Traditional Chinese Medicine Centre 南方大学学院附属中医院 Tianjin University of Traditional Chinese Medicine, China 天津中医药大学 (中国) TCM Medical Centre 湘杏中医 Pakar Perubatan Akupuntur Johor 柔佛中医针灸专科

Activities of Faculty 学院活动













Facilities of

Faculty 学院**设施**





Lab of Chinese Medicine Processing 中药炮制室



TCM Centre 附属中医院



TCM Library 中医图书馆



Medical Laboratory 医学实验室

Foundation in **Traditional Chinese Medicine**

中医基础课程

R2/010/3/0309(A11300)06/25 Programme Duration: 1 Year (Full-Time)

Total Credits: 50 Credits

Programme Introduction 课程介绍

此课程旨在让学生掌握中医及科学基础知识,帮助学生 更好地过渡到中医药(荣誉)学士学位课程。

This programme aims to equip students with a comprehensive understanding of the fundamentals of Traditional Chinese Medicine (TCM) and sciences, while facilitating a seamless progression into the Bachelor of Traditional Chinese Medicine (Honours).

Courses 课程

Compulsory 必修

- Introduction to Cell Biology 细胞生物学概论
- Fundamental of Biology 基础生物
- Fundamental of Physiology 基础生理
- Organic Chemistry 有机化学
- Physical Chemistry 物理化学
- Communicative English 交际英语

Core 主修

- Introduction to Basic Theory of TCM 中医基础理论概论
- Introduction to History of TCM and Foreign Medicine 中外医学史
- Introduction to Yellow Emperor 黄帝内经概论
- Introduction to Human Anatomy 人体解剖学概论
- Physical Education (Qigong) 体育(气功)

Elective (Select Any Three) 选修 (任选三科)

- General English 通用英语
- Introduction to Sociology 社会学概论
- Foundation in Statistics 统计学基础
- Introduction to Malaysian Culture 马来西亚文化概论
- Critical Thinking Skills 批判思维技巧
- Fundamentals of Computer Application 电脑应用基础
- Introduction to Psychology 心理学概论

UC Compulsory 院内必修

• Selected Ancient Chinese Proses 古文导读

Entry Requirement 入学资格

- SPM: Pass with a minimum of five (5) credits (Grade C) including Mathematics AND one (1) of the Science subjects (Physics/Chemistry/Biology).
 马来西亚教育文凭: 及格,至少五科C等或以上,包括数学及一门科学科目(物理/化学/生物)。
- SPM: Pass with a minimum of five (5) credits (Grade C) including Mathematics AND Science.

 ユュエエエル 会文任・及校 スルエ利(第式) ト 句任
 - **马来西亚教育文凭:** 及格,至少五科C等或以上,包括数学及科学。
- **UEC:** Pass with a minimum of Grade B in four (4) subjects including Mathematics AND one (1) of the Science subjects (Physics/Chemistry/Biology).
 - **马来西亚统考文凭:** 至少四科B等或以上,包括数学及一门科学科目(物理/化学/生物)。
- UEC: Pass with a minimum of Grade B in four (4) subjects including Mathematics AND Science.
 UEC students who do not take any science subject are required to pass an admission test before enrolment.

马来西亚统考文凭: 至少四科B等或以上,包括数学及科学。若在高中统考中没有考科学,则必须参加本课程入学考试并及格方可入学。

Disclaimer:

International students who intend to be enrolled in Foundation in Traditional Chinese Medicine and Bachelor of Traditional Chinese Medicine (Honours) are advised to study the requirement of registration of TCM Practitioner license and medical related law of Malaysia and your home country to ensure that you are able to work as TCM practitioner/in related fields with Southern UC's graduation certificate.

免责声明:

请有意报读南方大学学院中医基础课程及中医药荣誉学士学位的国际学生,留意贵国及我国注册行医执照的要求及相关医疗法律,确保可凭此文凭在贵国及我国从事中医医疗及相关工作。

Bachelor of

Traditional Chinese Medicine (Honours)

中医药 (荣誉) 学士学位

R/0917/6/0001 (MQA/FA 7016) 12/27

Programme Duration: 5 Years (Full-Time) Total Credits: 188 Credits

Programme Introduction 课程介绍

此课程内容涵盖中医、西医知识及临床实习,旨在培养 具备中医药知识、技能和专业素养的中医人才。

This programme encompasses Traditional Chinese Medicine, Western Medicine courses and clinical practice. Its objective is to educate and equip Traditional Chinese Medicine professionals with comprehensive knowledge, skills, and professionalism.

Courses 课程

Core 主修

- History of TCM 中国医学史
- Basic Theory of TCM 中医基础理论
- Diagnostics of TCM 中医诊断学
- CM Materia Medica 中药学
- Prescription of CM 方剂学
- Therapeutics of Acupuncture and Moxibustion
- Introduction to Chinese Tuina 推拿学
- Internal Medicine of TCM I 中医内科学 (一)
- Internal Medicine of TCM II 中医内科学(二)
- External Medicine of TCM 中医外科学
- Gynecology of TCM 中医妇科学
- Pediatrics of TCM 中医儿科学
- Ancient Medical Chinese Literature 医古文
- TCM Culture 中医文化概论
- Yellow Emperor's Classic 黄帝内经
- Treatise on Febrile Disease caused by Cold (Shang Han Lun) 伤寒论
- Synopsis of Prescription of Golden Chamber (Jin Kui Yao Lue) 金匮要略
- Exogenous Febrile Diseases (Wen Bing Xue)
 温病学
- Philosophy of TCM 各家学说
- Introduction to T&CM 传统与辅助医学概论
- Physical Education (Taiji) 体育(太极)
- Basic of Modern Diagnostics 西医诊断学
- Basic of Radiology and Instrumental Diagnostics 影像诊断学
- Western Internal Medicine 西医内科学

Basic Medical Sciences 基础医学

- Human Anatomy 人体解剖学
- Physiology 生理学
- Pathology 病理学
- Pharmacology 药理学
- Biochemistry 生物化学
- Microbiology and Immunology 微生物与免疫学
- Medical Psychology 医学心理学
- First Aid and Emergency Conditions 急诊学

Scientific Method 科学方法

- Research Methodology and Biostatistics 研究方法与生物统计学
- Research Project 研究计划
- Critical Thinking Skills 批判思维技巧

Humanities 人文学科

- Medical Ethics and Professionalism 医学伦理与专业
- Entrepreneurship 创业
- Principles of Management 管理原则
- Communication Skills 沟通技巧

Elective (Discipline) 必选选修

• Academic English 学术英语

Elective (Open) (Select Any Four) 公开选修 (任选四科)

- CM Traumatology 中医骨伤
- Western Medicine General and Orthopedic Surgery 西医外科学
- Systemic Pulse Diagnosis 系统脉学
- Preventive Medicine 预防医学
- Histology 组织胚胎学
- Cell Biology 细胞生物学
- Introduction of Chinese Traditional Healing 中医外治法
- Chinese Herbs Identification Science 中药鉴定学
- Basic of Chinese Herb Processing and Pharmaceutical Form of Chinese Herb Medicine 中药炮制与制剂学
- Science of Meridians and Acupoints 经络腧穴学

Clinical Training 临床培训

Clinical Practice 临床实习

Entry Requirement 入学资格

 STPM (Science Stream): Pass with a minimum of CGPA 2.50.

马来西亚高等教育文凭 (理科): 及格, CGPA2.50 或以上。

 STPM (Non-Science Stream): Pass with a minimum of CGPA 2.50, credits (Grade C) in any two (2) Science subjects AND Mathematics at SPM level.

马来西亚高等教育文凭 (非理科): 及格, CGPA2.50 或以上, 马来西亚教育文凭两门科学科目及数学C等或以上。

 Foundation (TCM / Science): Graduated with a minimum of CGPA 2.50

基础课程 (中医或理科): 毕业, CGPA2.50 或以上。

 Foundation (Other fields): Graduated with a minimum of CGPA 2.50, credits (Grade C) in any two (2) Science subjects AND Mathematics at SPM level.

基础课程 (其他课程): 毕业, CGPA2.50 或以上, 马来西亚教育文凭两门科学科目及数学C等或以上。

 UEC: Pass with a minimum Grade B in five (5) subjects including two (2) Science subjects AND Mathematics.

马来西亚统考文凭: 至少五科B等或以上,包括两门科学科目及数学。

 Diploma (Traditional & Complementary Medicine or any Science related areas):

Graduated with a minimum of CGPA 2.50; OR Graduated with CGPA 2.00 to 2.49 AND a minimum of two (2) years working experience in T&CM or Science related field.

专业文凭 (传统医药与辅助治疗或任何科学领域):

毕业, CGPA2.50 或以上; 或毕业, CGPA2.00-2.49 及至少2年相关行业工作经验。 • **Bachelor:** Graduated with a minimum of CGPA 2.50 with MQA accreditation in any field (Subject to the decision of Southern UC's admission policy).

学士: 毕业,任何受马来西亚高教部承认的科系的学士文凭,CGPA2.50 或以上。(根据南方大学学院招生政策)

 English Competency Requirement for International Students: IELTS-5.0 OR MUET Band 3 OR its equivalent level.

国际学生英语水平最低要求: 雅思5.0 或 MUET BAND 3 或同等水平。

Disclaimer:

International students who intend to be enrolled in Foundation in Traditional Chinese Medicine and Bachelor of Traditional Chinese Medicine (Honours) are advised to study the requirement of registration of TCM Practitioner license and medical related law of Malaysia and your home country to ensure that you are able to work as TCM practitioner/in related fields with Southern UC's graduation certificate

免责声明:

请有意报读南方大学学院中医基础课程及中医药荣誉学士学位的国际学生,留意贵国及我国注册行医执照的要求及相关医疗法律,确保可凭此文凭在贵国及我国从事中医医疗及相关工作。





No Perakuan Pendaftaran: DKU 019(J)

Southern University College (198704v)

Jalan Selatan Utama, Off Jalan Skudai, 81300 Skudai, Johor, Malaysia.

Tel: 07-558 6605

Contact info

- © 07-554 3466
- **6** 07-556 3306
- © 017-296 2522
- marketing@sc.edu.my
- www.southern.edu.my
- Southern University College
- Southern_UC